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REVISTA PRESEI 
 

 PROTEST de amploare! Sute de angajati ai E.ON ies in strada din cauza sefilor care le-au refuzat cresterile 
salariale 
Un protest de amploare este organizat in cursul zilei de astazi de catre angajatii E.ON • Federatia Sindicatelor 
Gaz si Electricitate Romania este nemultumita de lipsa de reactie a sefilor E.ON care nu au oferit niciun raspuns 
la solicitarea electricienilor de a li se mari salariile, avand in vedere ca multi castiga doar salariul minim pe 
economie garantat de stat • In anii precedenti au fost dese cazurile in care angajatii E.ON au suferit accidente 
grave sau chiar mortale in timp ce interveneau la instalatiile de distributie 
Federatia Sindicatelor Gaz si Electricitate Romania va organiza in cursul zilei de astazi o serie de actiuni 
de protest. Masura vine din cauza lipsei de raspuns din partea administratiei E.ON la solicitarile de cresteri 
salariale. 
Reprezentantii sindicatului sustin ca respingerea propunerilor facute de catre federatie, nepasarea si modul de 
relationare al conducerii companiei cu angajatii sai au alimentat in ultimul timp tensiunile existente, 
determinându-i pe acestia sa apeleze la toate formele de protest sindical pentru a initia drumul catre 
o salarizare decenta si echitabila. 
"Noi facem tot timpul comparatie cu ce se intampla in trecut in acest domeniu, pentru ca pe sectorul de instalatii 
electrice sunt multe aspecte ce tin de securitatea muncii, lucru in conditii de risc, este nevoie de autorizatii 
speciale pentru electricieni, iar mai nou se solicita abilitati de comunicare, cunostinte de utilizare a tabletei si asa 
mai departe. In trecut, salariul unui electrician era de 1,6 ori salariul minim pe economie, iar in prezent avem 
electricieni cu 2.200 lei salariu, asta in conditiile in care venitul minim garantat este de 2.080 lei. Vor veni la 
protest mai multi colegi cu autobuze si autocare, pentru a ne cere drepturile", a explicat Cristian Munteanu, 
presedinte Sindicat Energia Moldova. 
Federatia Sindicatelor Gaz si Electricitate Romania atrage atentia ca nemultumirile membrilor sai, asa cum au fost 
transmise din toate organizatiile, au ajuns la un nivel ingrijorator. "Ignorarea acestor nemultumiri, coroborata cu 
lipsa unor masuri concrete sunt de natura sa conduca la declansarea unor conflicte, escaladarea tensiunilor si 
manifestari spontane de protest cu impact direct asupra activitatii si securitatii sistemului de distributie a energiei 
electrice si gazului metan. Drept urmare, in data de 15.02.2019, incepand cu ora 12:00, aproximativ 300 de 
angajati E.ON,  veniti din toata Moldova, vor picheta sediul E.ON din Palas Mall pentru a-si sustine cauza", a mai 
explicat Cristian Munteanu. 
Practic, Federatia Sindicatelor Gaz si Electricitate România anunta declansarea programului de proteste la nivel 
national incepând cu data de 15 februarie 2019 ora 12:00, data stabilita pentru pichetarea sediilor E.ON din Târgu 
Mures si Iasi. 
Accidentele mortale din anii precedenti i-au ingrijorat pe angajatii E.ON 
Din cauza lipsei de comunicare si a lipsei de transparenta in cadrul companiei germane, salariatii E.ON au sarit cu 
tot felul de acuze la adresa sefilor si unii dintre ei au decis chiar sa demisioneze in urma incidentelor tragice care 
au avut loc la Iasi si Vaslui in anii precedenti, incidente care s-au soldat cu moartea a trei electricieni angajati la 
E.ON/Delgaz Grid in decursul a doua luni. Incidentele din judetul Iasi s-au petrecut in localitatile Miroslava si 
Mircesti la inceputul lunii august 2017. 
"Dragi colegi, in ultima perioada, în mai putin de doua luni am pierdut 3 colegi tineri care aveau dreptul la viata. 
Au lasat în urma copii si neveste care trebuie sa-si continue viata cu un mare gol ramas în suflet. Dumnezeu sa-i 
odihneasca în pace! Pe mine, aceste tragedii m-au facut sa iau decizia sa parasesc aceasta companie prin demisie, 
pentru ca vreau sa duc o viata linistita, fara stres si teama, alaturi de familie. Pentru colegii care raman în aceasta 
companie le doresc multa sanatate si sa aveti grija de voi, sa va întoarceti sanatosi acasa, la cei dragi voua. Viata 
are prioritate!", a scris ieseanul Irinel C., pe un grup al angajatilor E.ON de pe Facebook. 
Electricienii si instalatorii sunt de parere ca cele mai mari probleme vin mai ales din cauza lipsei de personal, 
tinand cont de faptul ca multi angajati ai E.ON au fost concediati odata cu externalizarea serviciilor, iar o mare 
parte din vina sta si in interesele personale ale marilor sefi din companie. 
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"Stiti cati oameni sunt la Rural Iasi? Sunt 10 cu 6 sefi de tura. Stiti cate nopti au venit la serviciu in ore 
suplimentare? Lipsa personalului si oboseala acumulata a rezultat ceea ce cercetati dumneavoastra, nu contesta 
nimeni greselile facute in cele doua cazuri, dar problema este de ce s-a ajuns ca un om cu experienta lui Daniel sa 
ajunga sa faca acea greseala si tind sa cred ca oboseala, gandul ca mai sta inca o noapte la serviciu (mai avea inca 
o avarie de facut dupa ora 22), pe langa lipsa inscriptiilor", a spus Cristi F, angajat al E.ON/Delgaz Grid. 
(Sursa: bzi.ro) 
 

 Gorj: Peste 200 de profesori, personal auxiliar şi nedidactic, la o acţiune de pichetare a Prefecturii 
Peste 200 de cadre didactice, personal auxiliar şi nedidactic, au participat, joi, la o acţiune de pichetare a 
Prefecturii Gorj, acestea având mai multe nemulţumiri legate de sistemul de învăţământ. 
Participanţii la acţiune au avut pancarte cu diverse mesaje, precum "Respectaţi hotărârile judecătoreşti!", 
"Respectaţi acordul cu sindicatele!", "Misiunea şcolii ... educaţia!", "Noi nu suntem ca voi!", "Avem carte, n-avem 
parte de buget" sau "Nu cerşim!". 
"Suntem în jur de 200-250 de profesori, personal didactic auxiliar, nedidactic, care şi-au exprimat dorinţa să 
manifeste în Piaţa Prefecturii astăzi. Nemulţumirile s-au acumulat în decursul timpului, nemulţumiri legate de 
neajunsurile cu care se confruntă sistemul de învăţământ şi, în primul rând, cadrele didactice şi tot personalul din 
învăţământ. Este în dezbatere acum proiectul de buget pentru anul 2019, nici în acest an nu se respectă legea 
pentru a avea 6% din PIB şi toate acestea conduc la un cost standard per elev scăzut, ceea ce duce la 
subfinanţarea sistemului de învăţământ, care atrage absolut toate neajunsurile", a declarat preşedintele Uniunii 
Sindicatelor Libere din Învăţământ (USLI) Gorj, Constantin Huică. 
Printre doleanţele membrilor de sindicat se numără plata sentinţelor judecătoreşti, corelarea salariilor de bază 
pentru personalul care îndeplineşte funcţii similare, acordarea sporului de 15% pentru personalul didactic auxiliar 
din CJRAE, spor de predare simultană la educatoare, decontarea navetei, stoparea violenţei de orice fel în mediul 
şcolar, scăderea numărului de elevi la clasă şi modernizarea unităţilor de învăţământ în mod real, nu doar 
declarativ. 
"Ne vedem astăzi pe fondul multor nemulţumiri deja existente. Se pare că, zilnic, doamna ministru a 
învăţământului ne lansează fumigene, să vadă nivelul nostru de reacţie şi puterea de reacţie. Este vorba de toate 
categoriile din învăţământ, pornind de la nedidactic, didactic-auxiliar, personal de conducere. Ce a inflamat cel 
mai mult acum, în ultima perioadă, a fost acel spor de neuropsihic, care s-a acordat în mod discriminatoriu, nu se 
poate, dacă ei spun că acordă numai categoriei de personal care predă, un exemplu concludent, avem directori 
care sunt directori adjuncţi şi sunt la bază învăţători şi asta e profesia lor, nu primesc acest spor", a precizat 
preşedintele Sindicatului Liber din Învăţământ (SLI) Târgu-Jiu, Simona Urluescu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Protestatari la usa ministrului Comunicatiilor: Ne-am saturat de abuzurile Telekom! 
Circa 100 de oameni vor picheta sediul Ministerului Comunicatiilor, in aceasta dupa-amiaza. Oamenii sunt 
suparati din cauza ca, sustin ei, compania Telekom si-ar abuza, de ani buni, salariatii, fara ca vreo institutie a 
statului sa intervina. 
"In mod normal, ar urma sa fim cam 100 de persoane la acest protest. Ceea ce va pot spune este ca, la acest 
moment, jandarmii au sosit in fata ministerului si instaleaza gardurile. In jur de ora 16:00 incepe si actiunea. 
Iesim in strada din cauza ca nu mai suportam abuzurile. Ne-am saturat ca, de atata timp, intr-o companie ca 
Telekom, in care statul este actionar, oamenii sa fie trimisi acasa fara motiv. Dumnealor (compania - n.red.) s-au 
obisnuit sa ii constranga pe oameni sa isi dea demisia, oferindu-le sume de bani. 
De ce e deranjant? Din cauza ca este o modalitate prin care compania evita sa mareasca salariile. Daca ar tine 
oamenii pe posturi, ar trebui sa le creasca salariile pana la urma. Ca sa nu o faca, ii trimite acasa pe oameni prin 
acest asa-zis acord al partilor si angajeaza in loc alti oameni pe salariile celor pe care i-au trimis acasa. Iar oamenii 
care pleaca se aleg cu cativa bani si atat. Nu mai au drepturi la somaj", a declarat pentru Ziare.com liderul 
Sindicatului National Telecomunicatii Mobile (SNTM), Florin Bica. 
De ce protesteaza oamenii nemultumiti in fata Ministerului Comunicatiilor? Din cauza ca statul, prin intermediul 
Ministerului Comunicatiilor, este actionar la Telekom. 
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"Noi am cerut deja sprijin in rezolvarea acestor probleme atat de la presedintele statului, cat si de la alti demnitari. 
Fara rezultat, insa. Speram ca vom gasi deschidere la ministrul Comunicatiilor si ca vom putea stabili o strategie 
pentru rezolvarea acestor probleme", ne-a mai spus Florin Bica. 
Nu este prima oara cand liderul sindical - care este si vicepresedintele Blocului National Sindical (BNS) - atrage 
atentia asupra faptului ca, sustine el, Telekom restructureaza personalul intr-o maniera improprie, in dezavantajul 
salariatilor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Parlamentul a adoptat bugetele mai multor instituţii, toate în creştere comparativ cu 2018 
Parlamentul a adoptat, în plenul reunit de miercuri, bugetele pentru mai mulţi instituţii, precum Administraţia 
Prezidenţială, Senat, Camera Deputaţilor, ÎCCJ, Curtea Constituţională, MAE şi MDRAP, toate sumele fiind în 
creştere faţă de anul 2018. Votul final pe întregul proiect va fi dat, vineri. 
Plenul reunit al Parlamentului a adoptat, până la momentul transmiterii acestei ştiri, bugetele mai multor 
instituţii, sume prevăzute în proiectul de buget pentru 2019. 
Toate bugetele acestor instituţii sunt în creştere faţă de anul trecut. 
Doar la Ministerul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice a fost adoptat un amendament respins în 
comisiile de specialitate ale Parlamentului. 
Mai exact, amendamentul deputatului PMP, Ionuţ Simionca, respins în comisiile reunite de Buget-Finanţe, potrivit 
căruia din buget CNI să fie virată suma de 5,360 mil. lei pentru înfiinţarea Complexului de interes turistic sportiv 
din Rodna- Bistriţa Năsăud. 
Vă prezentăm în continuare bugetele adoptate până la momentul transmiterii ştirii de către aleşi în plenul reunit 
al Parlamentului. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Administraţiei Prezidenţială este de 55.421.000, în creşetere cu 4,08% faţă de anul 
trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Senat este de 221.000.000, în creşetere cu 15,03% faţă de anul trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Camera Deputaţilor este de 221.000.000 lei, în creşetere 9,68 % cu faţă de anul 
trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Înalta Curte de Justiţie şi Justiţie este de 150.130.000 de lei, în creşetere cu 13,54 
%faţă de anul trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Curtea Constituţională este de 30.942.000 de lei, în creşetere cu 13,54 % faţă de 
anul trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Consiliul Legislativ este de 11.036.000 de lei, în creşetere 11,52% faţă de anul 
trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Curtea de Conturi este de 363.764.000 lei, în creşetere cu 24,27 % faţă de anul 
trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Consiliul Concurenţei este de 75.830.000 lei, în creşetere cu 42,30 % faţă de anul 
trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Avocatul Poporului este de 23.532.000 lei, în creşetere cu 31,63% faţă de anul 
trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru CNSAS este de 18.277.000 lei, în creşetere 7,29% cu faţă de anul trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru Secretariatului General al Guvernului este de 2.230.939.000 lei, în creşetere cu 
65% faţă de anul trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru MAE este de 1.102.282.000 lei, în creşetere cu 27,14% faţă de anul trecut. 
Bugetul alocat pe 2019 pentru MDRAP este de 5.223.510.000 lei, în creşetere cu 2,41 % faţă de anul trecut. 
Dezbaterile asupra proiectelor Legii bugetului de stat şi a Legii bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2019 
vor continua şi în plenul reunit de vineri, iar discuţiile vor fi urmate de un vot final. 
(Sursa: Mediafax) 
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 SCANDAL în Parlament: MAJORAREA alocaţiei pentru copii rămâne valabilă, dar se schimbă sursa de 
finanţare. Dragnea: Amendamentul, demagogic/ Deficitul bugetar creşte la 2,76% 
Majorarea alocaţiilor copiilor, adoptată joi de Parlament, rămâne valabilă, dar se va schimba sursa de finanţare. 
Decizia a fost luată după o şedinţă de urgenţă între Liviu Dragnea şi grupurile parlamentare ale PSD. 
Amendamentul PNL prevedea ca sursă de finanţare fondul pensiilor speciale. Majorarea alocaţiei copiilor cu 
vârsta cuprinsă între 2 şi 18 ani, de la 84 de lei la 150 de lei, va intra în vigoare începând cu 1 martie. 
UPDATE ora 22:50 Dragnea, replică la criticile Opoziţiei: N-am statura unui om de stat paralel 
După ce parlamentarii au adoptat un amendament al PNL care prevede majorarea alocaţiei de stat pentru copii 
de la 84 lei la 150 de lei, bani luaţi din excedentul înregistrat de Bugetul asigurărilor sociale, avut loc o şedinţă 
fulger la grupul PSD, în pauza de consultări. Revenind în plen, Liviu Dragnea a propus modificarea sursei de 
finanţare, astfel liderul PSD propune ca banii pentru majorarea alocaţiilor de stat pentru copii să fie luaţi prin 
creşterea deficitului bugetar de la 2.55% la 2.76%. 
După ce amendamentul liderului PSD a fost admis, a existat un schimb de replici între Liviu Dragnea şi 
parlamentarii Opoziţiei. 
Dragnea a afirmat că amendamentul Opoziţiei este „demagogic”, sursa de finanţare pentru implementarea 
acestuia fiind inaplicabilă. 
„Un amendament demagogic este un amendament care nu poate fi pus în aplicare, care a fost făcut de oameni 
care habar nu au de regulile şi legislaţia financiar bugetară şi l-au făcut fără să se gândească că ar putea fi adoptat, 
urmând ca ulterior într-adevăr banii să nu ajungă la copii pentru că nu exista sursa de finanţare. (...) Vă mulţumesc 
pentru acest vot, pentru că abia acum există bani reali pentru majorarea alocaţiilor pentru copii, restul e circ ”, a 
susţinut Liviu Dragnea, în plen, la debaterea bugetului de stat pentru anul 2019. 
În replică, iniţiatorul amendamentului, deputatul PNL Robert Sighiartău, i-a cerut acestuia demisia în plen. 
„Daţi copiilor alocaţii. Amendamentul pentru creşterea alocaţiilor însemnă demagogie pentru dumneavoastră? 
Pentru pensii special aveţi bani, pentru clienteala pesedistă aveţi bani, pentru cele 27 de ministere şi peste 150 de 
secretar de stat aveţi bani, pentru amante, nepotism distrugeţi ţara domnule Dragnea, daţi-vă demisia. PSD-ALDE 
a votat împotriva majorării alocaţiilor copiilor la Senat. Să vă fie ruşine încă o data, că vă bateţi joc de viitorul 
copiilor”, a afirmat Sighiartău. 
Liderul PMP, Eugen Tomac, i-a spus liderului PSD să nu mai încerce să fure iniţiativa opoziţiei. 
„PMP a susţinut de la început această iniţiativă. Copii trebuie să aibă o alocaţie mai bună. PSD s-a opus, ăsta este 
adevărul. Nu încercaţi să confiscaţi o iniţiativă pe care aţi încercat să o compromiteţi. S-a majorat această 
iniţiativă pentru că copiii merită mai mult”, a spus Tomac, în plen. 
Şi liberalul Raluca Turcan l-a acuzat pe Liviu Dragnea că încearcă întârzierea în plată a alocaţiilor pentru copii. 
„Demagogia este atunci când te lipeşti de un lucru bun care nu-ţi aparţine în încercare de a căuta imagine. Există 
două realităţi, două idei bune, amendamente bune ale PNL - masă la şcoală şi alocaţia copiilor la care domnul 
Dragnea s-a lipit. Domnul Dragnea a firmat de aici de la acest microfon că a rezolvat problema finanţării. Nimic 
mai fals! L-aţi citit? Aici se spune că nu se rezolvă problema finanţării ci doar creştem deficitul bugetar. Ştiţi de ce? 
Pentru că există o lege o lege a plafoanelor bugetare. (...) Astăzi s-a creat premisa ca dvs să modificaţi legea 
plafoanelor bugetare şi cu siguranţă să întârziaţi intrarea în plată a alocaţiilor pentru copii. Este cel mai parşiv 
demers pe care cineva poate să-l facă de la această tribună după un vot dat. Aţi amânat intrarea în plată a 
alocaţiilor pentru copii pentru că sunteţi nevoiţi să modificaţi legea plafoanelor bugetare”, a afirmat Turcan. 
„Domnul Dragnea e mai mare ruşinea că v-aţi folosit de pretextul corelării legislative a acestui amendament. De 
fapt aţi modificat pe fond amendamentul pe care chiar colegi ai dvs l-au votat mai devreme. De fapt asta este 
adevărata demagogie de care dvs aţi dat dovadă astăzi”, a declarat Cristina Prună, în plenul reunit al 
Parlamentului. 
În replica tuturor acuzaţiilor, Liviu Dragnea a afirmat că a modificat doar sursa de finanţare, aşadar copiii îşi vor 
primi alocaţiile majorate. 
De asemenea, acesta a susţinut că Guvernul va trebui să dea OUG pentru modificarea legii alocaţiilor de stat, 
pentru că majorarea adoptată astăzi este prevăzută doar pentru anul 2019, fiind cuprinsă în legea bugetului de 
stat pentru anul respectiv. 
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„Drept la replică. Am acest drept. Îl modific foarte rar. Să vină cineva şi să vorbească în condiţiile în care habar nu 
are nici de economie, nici de finanţe, spunând că sursa de finanţare nu există prin majorarea deficitului, e ruşinos 
că se vorbeşte de la acestă tribună. Da! Mâine trebuie să modificăm plafoanele pentru a modifica deficitul. Îi spun 
colegei care a vorbit mai devreme că amendamentul este identic. Doar susrsa de finanţare a fost modificată. Deci 
mai uşor cu minciunile ”, a declarat Liviu Dragnea, în plen. 
De asemenea, într-un al doilea drept la replică, preşedintele PSD a spus de la tribuna plenului că: „Da, confirm, că 
tot vorbeam de obsesii, nu am statura unui om de stat paralel”. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea a propus un amendament, adoptat joi în plenul reunit, care 
prevede o creştere a deficitului bugetar la 2,76%, de la 2,55% cât era prevăzut iniţial în proiectul de buget, bani 
prin care vor fi majorate alocaţiile pentru copii. 
Parlamentarii dezbat şi votează, joi în plen reunit, pe amendamente bugetul de stat, urmând ca în şedinţa 
comună a celor două Camere să fie dat votul final asupra proiectului de buget pentru 2019. 
 
UPDATE ora 20:50 Majorarea alocaţiei pentru copii rămâne valabilă, dar se schimbă sursa de 
finanţare. Dragnea anunţă creşterea deficitului bugetar la 2,76% pentru finanţarea alocaţiilor pentru copii 
Preşedintele Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea a propus un amendament, adoptat joi în plenul reunit, care 
prevede o creştere a deficitului bugetar la 2,76%, de la 2,55% cât era prevăzut iniţial în proiectul de buget, bani 
prin care vor fi majorate alocaţiile pentru copii. 
„La articolul 65 din Regulamentul comun al 3 spune că în plenul celor două Camere se pot formula amendamente 
de corelare tehnico-legislativă, amendamentele se depunîn scris la preşedintele de şedinţă. Pentru a face ca 
amendamentul discutat mai devreme în legătură cu majorarea sumei pentru asistenţă socială, pentru a-l face 
aplicabil acest amendament demagogic, care nu poate fi pus în practică, printr-un simplu motiv că sursa de 
finanţare indicată este excedentul bugetului asigurărilor sociale de stat. Oricine are minime cunoştinţe că sumele 
din bugetul asigurărilor sociale de stat nu pot fi folosite pentru cheltuieli ale bugetului de stat. Alocaţiile 
reprezintă chelutuială de la bugetul de stat. În consecinţă amendamentul rămâne acelaşi, dar sursa de finanţare o 
constituie majorarea deficitului bugetar de la 36.156,8 mlilioane lei la 38.287,33 milioane lei. Astfel deficitul 
bugetului general devine 2,76 din PIB. După ce legea bugetului de stat va intra în vigoare, Guvernul trebuie să 
emită OUG pentru a modifica Legea alocaţiilor de stat pentru a se putea mării într-adevăr alocaţiile pentru copii”, 
a declarat Liviu Dragnea, de la tribuna plenului reunit al celor două Camere, unde este dezbătut bugetul pe 2019. 
Amendamentul la Anexa 3, Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale şi a fost adoptat cu 218 pentru, iar doi 
parlamentari nu şi-au exprimat votul. 
Dragnea a adăugat că vineri, în Parlament, va fi modificată Legea privind plafoanele, pentru a schimba deficitul. 
Liderul PSD a precizat că diferenţa între amendamentul său şi cel propus de PNL pentru mărirea alocaţiilor copiilor 
este doar sursa de finanţare. 
Iniţial Parlamentul a adoptat, joi în plen reunit, un amendament al deputatului PNL Robert Sighiartău care 
prevede majorarea alocaţiei copiilor, cu vârsta cuprinsă între 2 şi 18 ani,de la 84 de lei la 150 de lei. 
Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, proiectul de lege pentru aprobarea plafoanelor unor indicatori specificaţi 
în cadrul fiscal-bugetar pe anul 2019. Potrivit proiectului de lege, plafoanele nominale ale cheltuielilor totale 
pentru bugetul general consolidat pentru anul 2019 este de 335.076,8 milioane lei, din care 102.420,1 milioane lei 
reprezintă cheltuielile de personal. 
„Plafonul soldului bugetului general consolidat, exprimat ca procent în produsul intern brut, este în anul 2019 de -
2,55%, iar în anul 2020 de -2,10%. (2) Plafonul cheltuielilor de personal ale bugetului general consolidat, exprimat 
ca procent în produsul intern brut, este de 10,0% în anul 2019 şi de 9,7 % în anul 2020”, prevede articolul 2 din 
proiectul de lege. 
UPDATE ora 19:38 Coaliţia vrea reluarea votului pe amendamentul PNL care majorează alocaţiile pentru copii 
Coaliţia PSD-ALDE vrea reluarea votului pe amendatul PNL adoptat, joi de Parlamentul, care prevede creşterea 
alocaţiei pentru copii de la 84 la 150 lei, deoarece este neconstituţională alocarea sumelor pentru majorare din 
excedentul bugetar de pensii, au declarat surse politice, pentru MEDIAFAX. 
Sursele citate au explicat că amendamentul este inaplicabil deoarece liberalii vor ca sumele pentru creşterea 
alocaţiilor copiilor să fie luate din excedentul bugetar de pensii, lucru care ar fi neconstituţional. Prin urmare, 
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majoritatea PSD-ALDE va corecta amendamentul pentru ca banii să fie alocaţi din altă parte, au adăugat sursele 
politice, pentru MEDIAFAX. 
Amendamentul a fost susţinut şi de parlamentari din coaliţia de guvernare, UDMR, minorităţi şi neafiliaţi. 
Potrivit unor surse politice, au susţinut majorarea alocaţiilor de stat trei parlamentari ALDE, 18 de la UDMR, patru 
neafiliaţi şi trei aleşi ai PSD. De asemenea, trei parlamentari ai n minorităţilor au votat „pentru” amendamentul 
propus de PNL. 
Autorul amendamentului, deputatul PNL Robert Sighiartău, a anunţat după adoptarea, în plen a prevederii 
propuse de el, că în cazul reluării votului pe acest amendament PNL va ataca la CCR proiectul de buget de stat. 
Parlamentul a adoptat majorarea alocaţiei copiilor de la 84 de lei la 150 de lei 
Parlamentul a adoptat, joi, unde se votează pe articole proiectul de buget, un amendament al PNL care prevede 
majorarea alocaţiei copiilor, cu vârsta cuprinsă între 2 şi 18 ani,de la 84 de lei la 150 de lei. Grupurile 
parlamentare ALDE au cerut reluarea votului, din motive tehnice. 
„Amendandamentul PNL susţinut de familiile din România, de peste 4.5 milioane de copii a ttrecut. Le 
mulţumeszc tuturor celor care au votat pentru . Este Victoria societăţii româneşti care a pus presiune pe 
parlamentarii guvernării care nu au ascultat unii dintre ei de ordinele lui Dragnea. Nu este majorarea nici a lui 
Dragnea, nici a PSD. Este amendamentul PNL şi victoria românilor. Amendamentul prevede creşterea alocaţiilor 
de la 84 de lei la 150 de lei pentru copiii care au vârsta de 2 şi 18 ani, iar pentru copiii care au vârsta de o lună şi 
doi ani vor primi de la 200 de lei la 300 de lei alocaţie majorată”, a declarat Robert Sighiartău, după votul din 
plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului. 
Parlamentarii au votat amendamentul cu 123 de voturi pentru şi 119 voturi împotrivă. 
Prevederea PNL adoptată de Parlament prevede suplimentarea bugetului Ministerului Muncii cu 2.130.528.000 lei 
pentru majorarea alocaţiilor copiilor. 
„Se propune suplimentarea sumelor prevăzute în Anexa 3/20.01 Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale Titlul 57/ 
Titlul Asistenţă Socială cu suma de 2.130.528 mii lei pentru majorarea alocaţiei de stat pentru copiii, începând de 
la data de 1 martie 2019”, prevede amendamentul PNL, adoptat de Camerele reunite ale Parlamentului. 
Plenul reunit a adoptat bugetul Ministerului Muncii, cu amendamentul admis. Aleşii votează pe anexe proiectul 
de buget de stat, urmând ca vineri să fie dat vot final pe întregul proiect. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea privind plafoanele va fi modificată vineri, la prima oră, pentru a fi posibilă majorarea alocaţiilor 
copiilor. Bugetul, adoptat ulterior de Parlament 
Comisia de buget se va întruni, vineri, de la ora 8.00, pentru a modifica Legea privind plafoanele, iar de la 8.30 va 
fi adoptată de către deputaţi. Plenul reunit al Parlamentarului va începe la 9.00, unde vor continua dezbaterile şi 
va fi dat vot final pe bugetul pentru 2019. 
Anunţul a fost făcut de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache, înainte să declare încheiată şedinţa 
de joi a plenului reunit care s-a întins pe tot parcursul zilei până la ora 24.00. Modificarea legii privind plafoanele 
vine după propunerea liderul PSD Liviu Dragnea, adoptată de Parlament, prin care este majorat deficitul bugetar 
din care va fi finanţată creşterea alocaţiei copiilor. 
Pentru a putea majora deficitului bugetar de la 2.55 la 2.76%, trebuie schimbat actul normativ privind plafoanele, 
adoptat deja decizional miercuri de Camera Deputaţilor. 
„Biroul Permanent a fost convocat pentru a stabili ce vom face azi în ziua de vineri. Oprim dezbaterile. Pentru 
vineri începe programul la ora 9.00. invit colegii mâine la ora 9.00 plen reunit. Biroul permanent va stabili un plen 
al Camerei la ora 8.30”, a afirmat Florin Iordache la finalul şedinţei de plen de joi. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea a propus un amendament, adoptat joi în plenul reunit, care 
prevede o creştere a deficitului bugetar la 2,76%, de la 2,55% cât era prevăzut iniţial în proiectul de buget, bani 
prin care vor fi majorate alocaţiile pentru copii. 
„La articolul 65 din Regulamentul comun al 3 spune că în plenul celor două Camere se pot formula amendamente 
de corelare tehnico-legislativă, amendamentele se depunîn scris la preşedintele de şedinţă. Pentru a face ca 
amendamentul discutat mai devreme în legătură cu majorarea sumei pentru asistenţă socială, pentru a-l face 
aplicabil acest amendament demagogic, care nu poate fi pus în practică, printr-un simplu motiv că sursa de 
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finanţare indicată este excedentul bugetului asigurărilor sociale de stat. Oricine are minime cunoştinţe că sumele 
din bugetul asigurărilor sociale de stat nu pot fi folosite pentru cheltuieli ale bugetului de stat. Alocaţiile 
reprezintă chelutuială de la bugetul de stat. În consecinţă amendamentul rămâne acelaşi, dar sursa de finanţare o 
constituie majorarea deficitului bugetar de la 36.156,8 mlilioane lei la 38.287,33 milioane lei. Astfel deficitul 
bugetului general devine 2,76 din PIB. După ce legea bugetului de stat va intra în vigoare, Guvernul trebuie să 
emită OUG pentru a modifica Legea alocaţiilor de stat pentru a se putea mării într-adevăr alocaţiile pentru copii”, 
a declarat Liviu Dragnea, de la tribuna plenului reunit al celor două Camere. 
Amendamentul la Anexa 3, Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale a fost adoptat cu 218 „pentru”, iar doi 
parlamentari nu şi-au exprimat votul. 
Iniţial Parlamentul adoptase, joi în plen reunit, un amendament al deputatului PNL Robert Sighiartău care prevede 
majorarea alocaţiei copiilor, cu vârsta cuprinsă între 2 şi 18 ani,de la 84 de lei la 150 de lei. Ulterior, după o 
şedinţă fulger a lui Liviu Dragnea cu grupurile parlamentare ale PSD, partidul a revenit asupra amendamentului, 
sursa de finanţare pentru majorare fiind asigurată prin creşterea deficitului bugetar. 
Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, proiectul de lege pentru aprobarea plafoanelor unor indicatori specificaţi 
în cadrul fiscal-bugetar pe anul 2019. Potrivit proiectului de lege, plafoanele nominale ale cheltuielilor totale 
pentru bugetul general consolidat pentru anul 2019 este de 335.076,8 milioane lei, din care 102.420,1 milioane lei 
reprezintă cheltuielile de personal. 
„Plafonul soldului bugetului general consolidat, exprimat ca procent în produsul intern brut, este în anul 2019 de -
2,55%, iar în anul 2020 de -2,10%. (2) Plafonul cheltuielilor de personal ale bugetului general consolidat, exprimat 
ca procent în produsul intern brut, este de 10,0% în anul 2019 şi de 9,7 % în anul 2020”, prevede articolul 2 din 
proiectul de lege. 
Senatul a adoptat proiectul de lege pe 11 februarie, Camera Deputaţilor fiind camera decizională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Amendamentele lui Dragnea pentru REDUCEREA bugetului SRI cu 295 milioane lei, adoptate. Suma, alocată 
pentru Vitamina D, Panorama, Diabetul juvenil şi Markeri tumorali 
Parlamentul a votat, joi seara, diminuarea bugetului SRI cu 295 milioane de lei, banii fiind alocaţi Ministerul 
Sănătăţii. Parlamentarii au adoptat astfel cele două amendamente ale lui Liviu Dragnea care iniţial au fost 
respinse în şedinţa comisiei de Buget Finanţe. Programul Vitamina D, Panorama, Diabetul juvenil şi Markeri 
tumorali vor fi finanţate din banii SRI şi SPP. Pentru Fondul Naţional Unic de Asigurări Sociale de Sănătate a fost 
alocată la Ministerul Sănătăţii suma totală de 230 milioane lei, din bugetele tăiate de la trei servicii, dintre care 
150 milioane lei de la SRI. 
„Se diminuează bugetul SRI, anexa 3/31 cu suma de 295 mii lei credite bugetare şi credite de angajament de la 
capitolul 61.01 ordine publică şi siguranţa naţională, titlul 10 cheltuieli de personal. În mod corespunzător se 
modifică celelalte anexe de la bugetul SRI”, prevede amendamentul adoptat, de Parlament, la capitolul Sursă de 
finanţare. 
Au fost exprimate 213 „pentru”, 115 „împotrivă”, iar doi parlamentari nu şi-au exprimat votul. 
Anterior, plenul reunit adoptase un amendament care prevedea suplimentarea bugetului Ministerului Sănătăţii cu 
295 milioane lei pentru programe de sănătate, însă la sursă de finanţare era trecut şi Ministerul Finanţelor. Cu 
toate acestea, întreaga sumă de 295 milioane lei va fi alocată către MS din banii tăiaţi de la bugetul SRI. 
„Se suplimentează bugetul Ministerului Sănătăţii la capitolul 66.01 „Sănătate”, titlul 20 „Bunuri şi servicii” cu 
suma de 295.000 mii lei, credite bugetare şi credite de angajament, pentru următoarele programe de sănătate: 
Vitamina D, Panorama şi Teste markeri tumorali. În mod corespunzător se modifică celelalte anexe la bugetul 
Ministerului Sănătăţii”, prevede amendamentul admis, joi, de plenul reunit al celor două Camere ale 
Parlamentului. 
De asemenea, bugetul SIE a fost redus cu 30 de milioane lei, cel al SPP cu 50 de milioane lei şi cel al SRI cu alte 150 
milioane de lei. Sumele tăiate din bugetele Serviciilor vor fi alocate Ministerului Sănătăţii, sumat totală fiind de 
230 milioane de lei, bani pentru suplimentarea subvenţiei de echilibrare către Fondul Naţional Unic de Asigurări 
Sociale de Sănătate. 
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„Se diminuează bugetul Serviciului de Informaţii Externe, Anexa 03/32, cu suma de 30.000 mii lei, credite 
bugetare şi credite de angajament, de la capitolul 61.01 „Ordine publică şi siguranţă naţională”, din care 20.000 
mii lei de la titlul 10 „Cheltuieli de personal” şi 10.000 mii lei de la titlul 20 „Bunuri şi servicii”. În mod 
corespunzător se modifică celelalte anexe la bugetul Serviciului de Informaţii Externe”, prevede amendamentul 
adoptat de Parlament, şi respins iniţial de comisiile parlamentare de specialitate, la capitolul sursa de finanţare. 
„Anexa 03/31, cu suma de 150.000 mii lei, credite bugetare şi credite de angajament, astfel: - de la capitolul 61.01 
„Ordinea publică şi siguranţa naţională”, suma de 140.000 mii lei din care: 75.000 mii lei de la titlul 10 „Cheltuieli 
de personal”, 40.000 mii lei de la titlul 20 „Bunuri şi servicii”, 10.000 mii lei de la titlul 51 „Transferuri între unităţi 
ale administraţiei publice” şi 15.000 mii lei de la titlul 71 „Active nefinanciare”, conform sursei citate. 
„Se diminuează bugetul Serviciului de Protecţie şi Pază, Anexa 03/33, cu sumă de 50.000 mii lei, credite bugetare 
şi credite de angajament, , de la capitolul 61.01 -Ordine publică şi siguranţă nationala-, din care 40.000 mii lei de 
la titlul 10 -Cheltuieli de personal-, 5.000 mii lei de la titlul 20 -Bunuri şi servicii- şi 5.000 mii lei de la titlul 71 - 
Active nefinanciare -. În mod corespunzător se modifică celelalte anexe la bugetul Serviciului de Protecţie şi Pază”, 
mai arată sursa menţionată. 
Parlamentarii dezbat şi votează, joi în plen reunit, pe amendamente bugetul de stat, urmând ca în şedinţa 
comună a celor două Camere să fie dat votul final asupra proiectului de buget pentru 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, prezentă vineri la Parlament, unde va fi adoptat bugetul. Ulterior şedinţă de Guvern 
Premierul Viorica Dăncilă va participa, vineri, la votul final în plenul reunit al Parlamentului asupra proiectul de 
buget pentru 2019. Executivul va avea şedinţă, de la ora 14.00, unde va fi adoptat şi un proiect de hotărâre care 
stabileşte pe 26 mai desfăşurarea alegerilor europarlamentare. 
Guvernul mai are pe ordinea de zi un proiect de hotărâre privind înfiinţarea Registrului naţional al riscurilor 
pentru sănătate în relaţia cu factorii de mediu, potrivit unul comunicat al Executivului remis MEDIAFAX. 
Potrivit proiectului, Registrul naţional al riscurilor pentru sănătate în relaţie cu factorii de mediu va fi denumit în 
continuare ReSanMed în care sunt notificate riscurile asociate pentru care Ministerul Sănătăţii este autoritate 
respinsabilă, privind managementul tipurilor de risc. În registru sunt înregistrate şi date referitoare la cazurile de 
boală care pot fi determinate de riscuri asociate şi temperaturi extreme. 
Actul normativ mai prevede că: 
„- Institutul Naţional de Sănătate Publică, denumit în continuare, INSP, prin Centrul Naţional de Monitorizare a 
Riscurilor din Mediul Comunitar, denumit în continuare, CNMRMC, organizează, asigură funcţionarea şi 
administrează ReSanMed. 
- Ministerul Sănătăţii colaborează cu INSP pentru coordonarea implementării ReSanMed şi asigură resursele 
financiare necesare pentru primirea informaţiilor, organizarea şi funcţionarea ReSanMed. 
- CNMRMC asigură accesul direcţiilor de sănătate publică judeţene şi a municipiului Bucureşti la ReSanMed pentru 
înregistrarea notificărilor de la sursele de date şi a raportărilor primite de la furnizorii de date. CNMRMC 
elaborează modelul pentru setul de date necesar notificării unui risc asociat, avarie/incident, accident ecologic 
sau temperaturilor extreme si modelul de raportare a unui caz de boală, pe care le transmite Ministerului 
Sănătăţii, spre informare. 
- Notificarea se realizează imediat ce există o informaţie legată de un risc asociat, avarie/incident, accident 
ecologic sau temperaturi extreme. Raportarea cazurilor de boală se efectuează trimestrial, până la data de 15 a 
lunii ulterioare trimestrului pentru care se face raportarea”. 
Un alt proiect de hotărâre pe care îl va adopta Guvernul este cel care prevede că duminică, 26 mai a.c., ca zi de 
referinţă pentru alegerea membrilor din România în Parlamentul European. Hotărârea intră în vigoare pe 26 
februarie. 
 Alte acte normative aflate pe ordinea de zi a şedinţei de vineri a Executivului sunt: 
„Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.1188/2014 privind organizarea şi 
funcţionarea Agenţiei Naţionale pentru Zootehnie ''Prof.dr.G.K. Constantinescu'' 
Proiect de hotărâre privind emiterea autorizaţiei de mediu pentru Societatea Naţională "Nuclearelectrica" S.A. 
Sucursala ''CNE Cernavodă''- Unitatea nr.1 şi Unitatea nr.2 ale Centralei Nuclearelectrice Cernavodă'' 
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Proiect de hotărâre privind actualizarea valorilor de inventar ale unor bunuri imobile aflate în domeniul public al 
statului în administrarea Ministerului Mediului-Administraţia Naţională de Meteorologie, prevăzute în anexa 
nr.12 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul 
public al statului, ca urmare a reevaluării 
Proiect de hotărâre privind schimbarea denumirii Centrului de Geodinamică din subordinea Academiei Române 
Proiect de hotărâre privind modificarea datelor de identificare şi a valorii de inventar a unor bunuri imobile 
înscrise în anexa nr. 6 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al 
bunurilor din domeniul public al statului, aflate în administrarea Muzeului Naţional al Carpaţilor Răsăriteni 
Proiect de hotărâre privind trecerea unui imobil situat în judeţul Sibiu din domeniul privat al statului, în domeniul 
public al acestuia şi în administrarea Curţii de Conturi, precum şi înscrierea în anexa nr.33 la Hotărârea Guvernului 
nr.1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
Proiect de hotărâre privind scoaterea unui bun imobil din inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului şi din administrarea Complexului Sportiv Naţional "Lia Manoliu" Bucureşti, instituţie publică în subordinea 
Ministerului Tineretului şi Sportului, ca urmare a restituirii acestuia persoanelor îndreptăţite 
Proiect de hotărâre privind modificarea datelor de identificare a unor imobile aflate în domeniul public al statului 
şi în administrarea Ministerului Justiţiei şi transmiterea unor imobile din domeniul public al statului şi din 
administrarea Ministerului Justiţiei în administrarea tribunalelor 
Proiect de hotărâre pentru aprobarea scoaterii definitive din fondul forestier naţional, fără compensare, de către 
Societatea Complexul Energetic Oltenia SA a terenului în suprafaţă de 9,9991 ha, în vederea realizării obiectivului 
"Continuarea lucrărilor miniere în perimetrul de licenţă al UMC Tismana - Tismana I" 
Proiect de hotărâre privind înscrierea unor bunuri imobile în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul 
public al statului şi darea în administrarea Ministerului Apelor şi Pădurilor-Regia Naţională a Pădurilor-Romsilva 
Memorandum cu tema: Aprobarea schemei de minimis privind ''Programul de finanţare a investiţiilor pentru 
modernizarea şi dezvoltarea staţiunilor balneare'' şi încadrarea schemei de minimis în politicile economico-
bugetare şi financiare ale statului român”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR: Este esenţial ca OUG nr. 114/2018 să renunţe la legarea taxei pe activele financiare de ROBOR 
Consiliul de Administraţie (CA) al Băncii Naţionale a României (BNR) susţine că este esenţial ca Ordonanţa de 
Urgenţă a Guvernului nr. 114/2018 să renunţe la legarea taxei pe activele financiare ale băncilor de ROBOR, 
deoarece înseamnă legarea acestei taxe de politica monetară. 
„În contextul discutării implicaţiilor taxei asupra activelor financiare ale instituţiilor de credit, membrii Consiliului 
şi-au exprimat din nou îngrijorările legate de maniera de stabilire a acesteia, reiterând că legarea acestei taxe de 
cotaţii reprezentative ale pieţei monetare interbancare – precum ROBOR la 3 şi 6 luni – înseamnă, de fapt, legarea 
ei de conduita politicii monetare, fiind prin urmare esenţial ca OUG 114 să renunţe la această abordare. S-a 
subliniat că independenţa instrumentelor de politică monetară, ca parte a independenţei statutare a BNR, este 
crucială pentru îndeplinirea mandatului privind stabilitatea preţurilor”, scrie în minutea şedinţei de politică 
monetară din 7 februarie, care a fost făcută publică joi. 
Totodată, s-a arătat, din nou, că efectele adverse ale taxei ar putea fi potenţate de cele ale iniţiativelor legislative 
vizând sectorul bancar aprobate recent, ale căror prevederi sunt de natură a afecta creditarea şi transmisia 
monetară, dar şi stabilitatea băncilor, precum şi costurile de finanţare externă ale economiei. 
„Membrii Consiliului au conchis că efectele cumulate ale acestor măsuri sunt dificil de evaluat în stadiul actual, 
având în vedere o serie de neclarităţi şi multitudinea canalelor de propagare în economie, ele fiind de natură să 
sporească gradul de incertitudine ce caracterizează actuala prognoză. S-a arătat că incertitudini crescute sunt 
asociate şi conduitei viitoare a politicii fiscale şi a celei de venituri, dată fiind nefinalizarea proiectului de buget pe 
anul 2019, observându-se totodată că actuala perspectivă a creşterii economice presupune o conduită cvasi-
neutră a acestei politici în 2019, succedată însă de revenirea la o atitudine pro-ciclică în 2020, în principal ca 
urmare a aplicării din toamna anului curent a prevederilor legii pensiilor. Prognoza asumă şi o reducere mai lentă 
a gradului de acomodare a condiţiilor monetare, dar şi o încetinire mai evidentă a creşterii economice în zona 
euro/UE şi pe plan global”, menţionează minuta citată. 
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În opinia unor membri ai Consiliului, încetinirea pe plan extern ar putea fi însă chiar mai pronunţată, date fiind 
riscurile crescute induse de conflictul comercial şi de modul de ieşire a Marii Britanii din UE, precum şi de tensiuni 
geopolitice şi volatilitatea pieţei financiare internaţionale. 
De asemenea, membrii CA al BNR au făcut referiri, în cea mai recentă şedinţă de politică monetară, la conduita 
politicii monetare a Băncii Central Europene (BCE) şi a altor bănci centrale mari, precum şi la atitudinea probabilă 
a băncilor centrale din regiune. 
„În acest context, membrii Consiliului au subliniat din nou necesitatea unui mix echilibrat de politici 
macroeconomice, care să evite o supraîmpovărare a politicii monetare, cu efecte indezirabile în economie. 
Totodată, s-a reiterat importanţa unui dozaj şi a unei cadenţe adecvate de ajustare a conduitei politicii monetare, 
din perspectiva ancorării anticipaţiilor inflaţioniste şi a menţinerii ratei anuale a inflaţiei pe traiectoria evidenţiată 
de prognoza pe termen mediu a BNR, în condiţii de protejare a stabilităţii financiare”, mai arată minuta CA al BNR 
din 7 februarie. 
CA al BNR a decis, în şedinţa din 7 februarie, în unanimitate, menţinerea ratei dobânzii de politică monetară la 
nivelul de 2,5%, a ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit la 1,5% şi a ratei dobânzii aferente facilităţii de 
creditare (Lombard) la 3,5%, precum şi păstrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii 
pentru pasivele în lei şi în valută ale instituţiilor de credit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dupa BCE, si presedintele Federatiei Bancare Europene avertizeaza Guvernul: Iata riscurile taxei pe lacomie 
Presedintele Federatiei Bancare Europene (EBF), Frederic Oudea, i-a trimis premierului Viorica Dancila o scrisoare 
in care avertizeaza ca OUG 114 este foarte riscanta si ca ar trebui sa discute cu reprezentantii comunitatii bancare 
inainte de aplicarea ei. 
"As dori sa va prezint profunda ingrijorare cu privire la riscurile majore pentru stabilitatea sectorului bancar din 
Romania generate de Ordonanta de Urgenta nr. 114/2018 privind introducerea unei taxe asupra activelor 
financiare ale bancilor si a altor trei legi tocmai trecute de Camera Deputatilor (privind limitarea ratei dobanzii, 
plafoanele privind rascumpararea creantelor cesionate si eliminarea caracterului executoriu al contractelor de 
imprumut), caracterul lor discriminatoriu si efectele negative pe care acestea le pot provoca economiei 
romanesti, in general", a transmis Oudea, care spune ca Federatia Bancara Europeana reprezinta "vocea unitara a 
bancilor din Europa". 
Acesta a precizat, in scrisoarea citata de Hotnews, ca efectele se observa deja in evolutia pietei de capital si in 
deprecierea monedei nationale. 
"Dezvoltarea sectorului bancar din Romania - care detine peste 75% din activele intregului sistem financiar - va fi 
puternic afectata. Din cauza consecintelor directe, indirecte si induse de aceste masuri, impactul se va extinde in 
intreaga economie, populatie, companii si stat si ar putea conduce la o serie de efecte adverse", a punctat 
Frederic Oudea. 
El a adaugat ca masurile vor avea un impact negativ asupra capacitatii bancilor de a finanta gospodariile si 
intreprinderile din Romania. Seful EBF a mai spus ca masurile respective vor exercita o presiune de scadere asupra 
asteptarilor privind cresterea economica. 
"Aceste masuri se suprapun cu riscul deteriorarii rapide a increderii investitorilor in economiile emergente. Astfel 
de dezechilibre vor avea un impact pe termen lung asupra dezvoltarii economiei Romaniei si a perspectivelor 
acesteia", a punctat el. 
Astfel, spune el, in acest context si avand in vedere responsabilitatile Romaniei ca detinatoare a Presedintiei 
Consiliului Uniunii Europene, recomanda Guvernului Romaniei sa aiba un dialog cu reprezentantii comunitatii 
bancare pentru a pune aceste initiative la punct. 
"Mai mult, intelegem ca Asociatia Romana a Bancilor (ARB) a solicitat Bancii Centrale Europene si Comisiei 
Europene o opinie cu privire la impactul masurilor mentionate mai sus asupra economiei romanesti si europene. 
Consideram ca luarea in considerare a opiniei Bancii Centrale Europene si a Comisiei Europene cu privire la 
respectarea criteriilor referitoare la stabilitatea financiara a sectorului bancar, la principiile dreptului european si 
la libera circulatie a capitalului ar fi extrem de importanta in evaluarea durabilitatea unor astfel de masuri", a 
incheiat acesta scrisoarea. 
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Amintim ca si Banca Centrala Europeana (BCE) i-a scris ministrului Eugen Teodorovicisi i-a atras atentia ca 
Guvernul Romaniei a incalcat legislatia europeana prin modul in care a impus taxa pe lacomie. Eugen Teodorovici, 
ministrul Finantelor Publice, a confirmat ca a primit documentul, spunand ca va oferi un raspuns. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Iohannis cere Secţiei de investigare a magistraţilor să clarifice situaţia dosarului lui Kovesi/ Secţia de anchetă 
avertizează asupra atacurilor la care este supusă 
Preşedintele Klaus Iohannis a cerut, joi, Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie să clarifice de urgenţă 
situaţia în ceea ce priveşte dosarul deschis pe numele fostului procuror şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
Secţia de anchetă a magistraţilor avertizează asupra atacurilor la care e supusă în dosarul Kovesi 
Reprezentanţii Secţiei pentru investigare a infracţiunilor din justiţie atrag atenţia asupra atacurilor grave la care 
instituţia este supusă, după anunţul citării Laurei Kovesi în dosarul deschis după plângerea lui Sebastian Ghiţă, 
precizând că orice încercare de intimidare reprezintă presiune. 
"Conducerea acestei structuri atrage atenţia asupra pericolului creat de astfel de atacuri grave şi total nefondate 
la adresa independenţei procurorilor care-şi desfăşoară activitatea în cadrul Secţiei cu profesionalism şi 
obiectivitate. Acreditarea ideii că procurorii din cadrul Secţiei de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie acţionează 
ca "pluton de execuţie" şi că această Secţie "se dovedeşte o măciucă în mâinile puterii politice'', reprezintă o 
ofensivă fără precedent şi o presiune extrem de periculoasă asupra magistraţilor implicaţi în derularea 
procedurilor judiciare în curs. Precizăm, clar şi răspicat că procurorii din cadrul Secţiei de Investigare a 
Infracţiunilor din Justiţie procedează întotdeauna la aplicarea întocmai a legii, indiferent de calitatea persoanei 
vizate, de dosarele penale instrumentate, asigurând respectarea drepturilor procesuale ale acestora, inclusiv a 
prezumţiei de nevinovăţie, crearea aceste structuri de parchet fiind tocmai o garanţie a independenţei 
magistraţilor şi, nicidecum un instrument de represiune asupra acestora, astfel cum, în mod tendenţios şi 
nefondat, se afirmă de anumite în 
voci în spaţiul public", transmite Secţia pentru investigare a infracţiunilor din justiţie, într-un comunicat de presă 
remis MEDIAFAX. 
Reprezentanţii Secţiei atrag atenţia asupra faptului că orice încercare de intimidare a procurorilor în activitatea pe 
care aceştia o desfăşoară reprezintă presiuni şi ingerinţe nepermise în activitatea procesuală penală, sens în care 
fac apel la toţi reprezentanţii partidelor politice şi a formatorilor de opinie pentru adoptarea unei atitudini 
decente şi rezervate, "libertatea de exprimare trebuind a fi menţinute în limitele rezonabile ale unui discurs public 
moderat şi echilibrat". 
Iohannis cere Secţiei de investigare a magistraţilor să clarifice situaţia dosarului lui Kovesi 
Preşedintele Klaus Iohannis a cerut, joi, Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie să clarifice de urgenţă 
situaţia în ceea ce priveşte dosarul deschis pe numele fostului procuror şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi. Şeful 
statului a transmis că Secţia specială pentru anchetarea magistraţilor nu trebuie sub nicio formă să fie un 
instrument politic de anchetă şi intimidare a magistraţilor şi procurorilor, orecizând că a contestat încă de la 
început înfiinţarea unui astfel de organism, criticat şi de către Comisia de la Veneţia, Comisia Europeană şi GRECO, 
"pentru că nu prezintă suficiente garanţii de independenţă în raport cu factorul politic şi poate afecta încrederea 
cetăţenilor în justiţie”. 
„Prioritatea zero a tuturor celor care au responsabilităţi în statul român, indiferent de funcţiile pe care le ocupă, 
trebuie să fie protejarea şi consolidarea statului de drept. Solicit Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie 
corectitudine maximă, respectarea cu stricteţe a legii şi clarificarea rapidă a situaţiei în ceea ce priveşte dosarul 
deschis pe numele doamnei Laura Codruţa Kövesi, conducerea acestei secţii având o imensă răspundere în acest 
sens. 
Secţia specială pentru anchetarea magistraţilor nu trebuie sub nicio formă să fie un instrument politic de anchetă 
şi intimidare a magistraţilor şi procurorilor. Am contestat încă de la început înfiinţarea unui astfel de organism, 
sever criticată şi de către Comisia de la Veneţia, Comisia Europeană şi GRECO, pentru că nu prezintă suficiente 
garanţii de independenţă în raport cu factorul politic şi poate afecta încrederea cetăţenilor în justiţie”, a afirmat 
Klaus Iohannis, printr-un comunicat de presă al Administraţiei Prezidenţiale, remis joi MEDIAFAX. 
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Preşedintele României acuză PSD-ALDE că au ignorat avertismentele Comisiei de la Veneţia, Comisiei Europene şi 
GRECO în ceea ce priveşte înfiinţarea Secţiei de investigare a magistraţilor. Iohannis a mai precizat că cei 
majoritatea PSD-ALDE este direct responsabilă pentru conflictul care există acum în rândul magistraţilor 
„Majoritatea PSD-ALDE a ignorat cu bună ştiinţă toate aceste avertismente, astfel că această secţie specială, în 
acest moment, funcţionează. Tot această majoritate, printr-o serie de modificări nocive ale legilor justiţiei, este 
direct responsabilă pentru generarea conflictului care există acum în rândul magistraţilor. PSD-ALDE a construit 
de la bun început un discurs anti-justiţie şi a făcut demersuri concrete pentru revocarea din funcţie a 
procurorului-şef al DNA şi a procurorului general al României, mai nou, Preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi 
Justiţie reclamând, de asemenea, presiuni şi interferenţe. 
Atenţionez majoritatea PSD-ALDE să înceteze să mai facă şi alţi paşi înapoi care să îndepărteze România de 
parcursul său european, ca stat democratic consolidat. Este imperativ ca PSD-ALDE să pună în aplicare cu 
celeritate opiniile Raportului Comisiei de la Veneţia şi recomandările cuprinse în Raportul Comisiei Europene 
privind MCV, astfel încât independenţa justiţiei şi lupta anticorupţie să nu fie afectate, iar fundaţia democratică a 
statului român să nu fie periclitată”, a completat şeful statului. 
Preşedintele Iohannis mai spune că va acţiona pentru menţinerea statului de drept în România, în ciuda 
eforturilor agresive ale unora de a controla justiţia. 
„Lupta anticorupţie va continua în România, în ciuda oricăror eforturi agresive ale celor care îşi doresc să 
controleze justiţia şi să îngenuncheze statul de drept. Ca preşedinte, voi acţiona şi mai departe pentru menţinerea 
statutului pe care România şi l-a câştigat cu mari sacrificii, de ţară în care instituţiile sunt puternice, dar sunt 
puternice prin aplicarea corectă a legii, nu prin abuzuri”, a conchis Klaus Iohannis. 
Reacţia şefului statului vine după ce fosta şefă a DNA, Laura Codruţa Kovesi, a anunţat miercuri seară că a fost 
citată la Secţia de investigare a infracţiunilor din Justiţie. Ea susţine că are calitatea de suspect într-un dosar în 
care acuzaţiile sunt de abuz în serviciu, luare de mită şi mărturie mincinoasă.că este suspect într-un dosar în care i 
se aduc acuzaţii de abuz în serviciu. 
"S-a prezentat un poliţist la domiciliul meu şi am primit o citaţie din partea Secţiei de investigare a infracţiunilor 
din justiţie în calitate de suspect pentru infracţiunile de abuz în serviciu, luare de mită şi mărturie mincinoasă. 
Este foarte interesant că această citaţie vine înainte de a merge la Parlamentul European în vederea audierii, dar 
probabil este tot o coincidenţă faptul că iniţial am fost anunţată de procedura din Parlamentul European, am 
înţeles că audierea urma să fie pe data de 18 februarie, mi-am cumpărat bilet de avion pentru data de vineri, ca să 
pot să merg la Bruxelles şi să particip la audiere. În acest sens, chiar am fost astăzi la Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie şi am depus o cerere de amânare pentru un proces care urma să aibă termen în data de luni şi a cererea 
de amânare am depous biletul de avion din care rezulta că data de vineri urma să plec din ţară. La nici câteva 
câteva ore după ce am depus această cerere din care rezulta că eu voi fi plecată din ţară pentru această audiere 
am primit această citaţie", a declarat Laura Codruţa Kovesi, la Europa FM. 
Procurorul de caz, Adina Florea, a declarat, joi, că dosarul a fost deschis în urma unei sesizări din decembrie 2018 
a lui Sebastian Ghiţă, iar speţa este tratată ca oricare alta, fără a fi analizată cu dublă măsură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea de Apel Bucureşti a RESPINS cererea de revizuire privind ilegalitatea Companiilor Municipale. Firea 
cere sprijinul tuturor consilierilor/ Replica PSD: Cred că fie glumiţi, fie iar aveţi halucinaţii 
USR anunţă că a fost respinsă de către Curtea de Apel Bucureşti o cerere de revizuire a deciziei prin care s-a 
stabilit, în noiembrie anul trecut, că cele 22 de companii municipale sunt ilegale. Astfel, decizia din 2018 rămâne 
în vigoare, iar Gabriela Firea cere sprijinul tuturor consilierilor. 
„Gabriela Firea a pierdut încă o bătălie în justiţie: Curtea de Apel Bucureşti a respins cererea de revizuire prin care 
s-a cerut anularea deciziei judecătoreşti referitoare la companiile municipale. În luna noiembrie a anului trecut, 
instanţa a 
constatat că aceste companii au fost înfiinţate cu încălcarea legii. Concret, hotărârile de Consiliu au fost votate cu 
majoritate simplă (50% plus 1 din voturile consilierilor municipali), în loc să fie luate cu majoritate de două treimi, 
aşa cum ar fi trebuit”, se arată într-un comunicat transmis, joi, de USR Bucureşti. 
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Ulterior, potrivit sursei citate, SC SERVICE CICLOP SA a cerut revizuirea deciziei judecătoreşti, invocând faptul că 
”avocatul nu a putut ajunge la ultimul termen al procesului şi nici nu a avut cum să anunţe acest lucru în termen 
de 5 zile”, spun cei de la USR. 
„Singura probă depusă de avocaţii angajaţi de SC SERVICE CICLOP SA a fost o adeverinţă medicală din care reiese 
că avocatul ”este suferind de colică biliară”. Instanţa a respins cererea şi a menţinut astfel decizia privind 
ilegalitatea înfiinţării companiilor municipală”, se mai arată în comunicatul USR. 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, cere acum sprijinul tuturor grupurilor politicie din Consiliul General al 
Municipiului Bucureşti pentru a „debloca situaţia”. 
„Ţin foarte mult la acest model administrativ (al Companiilor Municipale -n.r.) şi sunt convinsă că bucureştenii vor 
avea doar de câştigat. De aceea, invit toate grupurile politice reprezentate în Consiliul General să ni se alăture în 
încercarea de a debloca această situaţie. Îi rog pe consilierii generali să încerce să acţioneze dincolo de calculul 
politic pe termen scurt, şi să vină cu propuneri constructive de care vom ţine cont. Bucureştenii vor şti că 
interesele lor au fost puse mai presus de cele politice şi electorale”, transmite Gabriela Firea, printr-un comunicat 
de presă. 
Potrivit reprezentanţilor PMB, în CGMB se vor propune proiecte de hotărâri care să fie „în acord cu decizia 
instanţei”. 
„În urma respingerii de către Curtea de Apel Bucureşti a cererii de revizuire a deciziei de anulare a hotărârilor de 
consiliu prin care s-au înfiinţat companiile municipale, ne exprimăm în continuare determinarea de a presta 
servicii şi lucrări publice prin intermediul companiilor propria şi nu prin regii autonome bugetofage sau companii 
private interesate exclusiv de profitul propriu, aşa că vom veni în faţa Consiliului General cu proiecte care să pună 
în acord Hotărârile de înfiinţare ale companiilor municipale cu decizia instanţei, respectiv adoptarea acestora cu 
două treimi”, se arată într-un comunicat PMB. 
Consilierul general PSD Orlando Culea a criticat-o joi pe Gabriela Firea pentru ultimele afirmaţii despre 
legalitatea companiilor municipale. „Cred că fie glumiţi, fie iar aveţi halucinaţii”, i-a transmis el primarului 
general al Capitalei. 
„Am citit astăzi (joi - n.r.), în presă, un text însuşit de d-na Primar General ca urmare a pronunţării de către 
instanta a unei noi hotărâri referitoare la nelegalitatea înfiinţării companiilor municipale. Din păcate, din nou, d-
na primar general tratează într-un mod atât de superficial această chestiune încât mă îngrijorează. Nu situaţia 
domniei sale mă îngrijorează, ci a oamenilor care, fie din credulitate, fie din inconştienţă, iau decizii în legătură cu 
aceste companii asumându-şi răspunderea pentru ele. Le atrag atenţia că răspunderea pentru ce fac şi ce 
semnează este una personală şi aura doamnei primar nu-i poate absolvi de ea. Am fost şocat să observ în textul 
respectiv cum dumneaei afirma că aceste companii au fost înfiinţate în deplină legalitate. Doamnă primar general, 
asupra legalităţii înfiinţării acestora nu sunteţi calificată nici profesional şi nici moral să vă pronunţaţi atâta vreme 
cât mai multe instanţe au stabilit şi au hotărât ca acestea au fost înfiinţate cu încălcarea legii, într-un cuvânt 
<ilegal>. Opriţi-vă din a îndemna/obliga oamenii nevinovaţi să încalce legea încontinuu prin ignorarea dispoziţiilor 
acestor hotărâri ale instanţelor”, a declarat pentru MEDIAFAX Orlando Culea. 
El a mai spus că a ”rămas mut de uimire” când a citit aprecierile Gabrielei Firea despre performanţele Companiei 
municipale pentru managementul traficului. 
„Cât priveşte performanţele acestor companii, pe care le clamaţi cu nonşalanţă, am rămas mut de uimire când am 
citit exemplul pe care l-aţi dat cu privire la managementul traficului de dinainte de a fi gestionat de compania 
municipală comparativ cu perioada când acesta a fost gestionat de companie. Dumneavoastră chiar credeţi că 
cetăţenii Bucureştiului sunt proşti? Cum puteţi afirma că, în prezent, a crescut calitatea în ce priveşte 
managementul traficului faţă de acum doi ani? Vi se pare că se circula mai bine? Cred că fie glumiţi, fie iar aveţi 
halucinaţii. Mai există posibilitatea să nu citiţi comunicatele pe care armata de "specialişti" în presă şi imagine 
publică le concepe şi acestea să ajungă a fi publicate fără nobila dumneavoastră contribuţie. În acest din urmă caz 
vă îndemn să ii concediaţi, pentru ca va aduc numai deservicii”, a adăugat Orlando Culea. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Propuneri pentru anul școlar 2019-2020: O săptămână de vacanță în minus, 9 septembrie prima zi de școală, 
teste grilă la examenele naționale 
Elevii ar putea pierde o săptămână din vacanța de vară, iar la examenele naționale vor fi introduse și teste grilă. 
Sunt propuneri care vizează anul școlar 2019-2020. Și care au fost discutate într-o ședință tensionată cu 
sindicatele și reprezentanții părinților, la ministerul Educației. Unii lideri de sindicat au plecat înainte de final, iar 
zeci de profesori din mai multe județe au protestat în fața instituției. 
Principala modificare în structura anului este că școala ar putea începe mai devreme, pe 9 septembrie și s-ar 
încheia o săptămână mai repede, pe 12 iunie. Deși, inițial, se dorea doar renunțarea la vacanța intersemestrială 
din februarie. Nemulțumiți de aceste modificări, unii lideri au părăsit ședința. 
Reprezentanții părinților au fost însă de acord cu noua propunere. 
De anul viitor ar putea fi reintroduse testele grilă la Evaluarea naţională și la Bacalaureat. Dar nu în totalitate, ci 
doar pentru 30 la sută din subiectele de examen. Unele schimbări ar putea fi introduse în mai puțin de o lună. 
Elevii de clasa a VII-a ar susține în martie simularea examenelor naționale, odată cu colegii lor de-a VIII-a. 
În timpul dezbaterilor de la minister, profesorii din Vrancea, Brăila, Teleorman și Timiș au protestat afara față de 
transformarea orelor de Educație fizică în ore de Joc și mișcare, predate de învățători. Asta, deși ministerul 
anunțase retragerea proiectului și reanalizarea lui. 
Discuțiile din comisia de dialog social sunt consultative. Ministerul Educaţiei va decide varianta finala a proiectelor 
de ordin. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Plumb: Din fondurile europene din viitoarea alocare bugetară vom construi cele trei spitale regionale 
Construcţia efectivă a celor trei spitale regionale pe care ne-am angajat să le facem se va realiza din fondurile 
europene care aparţin următoarei perioade de programare, întrucât faza întocmirii documentaţiei tehnice se va 
termina undeva la sfârşitul acestui an - începutul anului viitor, a declarat, joi seara, ministrul Fondurilor 
Europene, Rovana Plumb. 
"Noi ne-am angajat că facem trei spitale regionale care să fie finanţate din fonduri europene. Alocarea bugetară 
pentru aceste spitale regionale s-a făcut în 2015 şi ea este doar de 150 de milioane de euro pentru toate trei. Un 
spital regional este investiţie majoră. Această investiţie majoră presupune şi o documentaţie tehnică necesară 
care nu poate fi făcută peste noapte. Luând în calcul că anul 2016 a fost un an în care nu s-a făcut nimic, de-abia 
din 2017 au început discuţiile cu consultantul nostru - Banca Europeană de Investiţii - cu care colegii mei de la 
Ministerul Sănătăţii, cât şi de la Ministerul Dezvoltării lucrează, astfel încât tot ce înseamnă parte tehnică să fie 
finalizată în timp util, dar nu se poate peste noapte. Sunt foarte multe elemente tehnice. Nu vorbim doar despre 
studiu de fezabilitate, vorbim şi de proiect tehnic şi de proiect de execuţie şi de mapare", a spus Rovana Plumb, la 
Digi TV. 
Potrivit acesteia, documentaţia tehnică costă 40 de milioane de euro per/spital, iar faza întocmirii acesteia se va 
finaliza spre sfârşitul anului 2020 sau începutul anului 2021. Ulterior, se va organiza licitaţie pentru atribuirea 
lucrărilor la cele trei spitale. 
"Din informaţiile pe care ni le-au transmis consultanţii şi Ministrul Sănătăţii, această fază a documentaţiei tehnice 
se va termina undeva la sfârşitul acestui an - începutul anului viitor. După ce se termină această documentaţie 
tehnică, care include aşa cum am spus mai multe proiecte, urmează procedura de achiziţie pentru a atribui 
lucrările unui constructor, unei asocieri, cum se va decide. Dacă nu vor exista contestaţii - şi ne-am obişnuit să 
existe - cel mai repede ar putea să înceapă spre sfârşitul anului 2020 - începutul anului 2021, ceea ce înseamnă că 
intrăm în viitoarea perioadă de programare. Aşa că pentru exerciţiul acesta financiar 2014 - 2023, pentru că avem 
3 ani în plus, noi ne-am propus să plătim aceste documentaţii din banii alocaţi, iar construcţia efectivă să se 
realizeze din fondurile europene care aparţin următoarei perioade de programare", a explicat ea. 
Rovana Plumb a subliniat că în actuala perioadă de programare banii vor fi utilizaţi doar pentru întocmirea 
documentaţiei tehnice. 
"În 2023 se termină actuala perioadă de programare. În 2021 începe următoarea perioadă de programare, cu o 
altă alocare bugetară pentru care România a primit o sumă considerabilă. Deci, practic, avem 2021, 2022, 2023 
suprapunere. Pe actuala perioadă de programare vom utiliza banii doar pentru documentaţiile tehnice. Din 
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viitoarea perioadă de programare, din viitoarea alocare bugetară, vom construi aceste spitale, ceea ce mi se pare 
un lucru corect şi o abordare clară pe care de altfel am stabilit-o şi cu Comisia Europeană", a precizat ministrul. 
Şeful de la Fonduri Europene nu avansat niciun termen pentru finalizarea spitalelor, afirmând că "nu vreau să mă 
lansez în nişte date pentru care nu am o certitudine, o garanţie, o siguranţă că vor fi respectate peste ani şi ani". 
"Nu pot să avansez niciun termen, deoarece totul depinde de momentul în care se dă ordinul de începe a 
lucrărilor şi nu vreau să avansez termene, pentru că nu am cum să fac lucrul acesta. Este posibil ca documentaţiile 
tehnice să se termine mai devreme. Dacă documentaţiile tehnice se finalizează mai repede, atunci intrarea în 
procedura de atribuire se face mai devreme. Dar, în momentul de faţă, aceasta este estimarea: la sfârşitul anului 
acesta - începutul anului viitor. De aceea nu vreau să mă lansez în nişte date pentru care nu am o certitudine, o 
garanţie, o siguranţă că vor fi respectate peste ani şi ani. Aceasta este previziunea pe care o avem şi nu are rost să 
intrăm în anumite date", a afirmat Plumb. 
În altă ordine de idei, ministrul a spus că, săptămâna viitoare, la Bruxelles va avea loc primul trialog pe o parte din 
pachetul legislativ care constituie baza reglementării modului în care se va face absorbţia fondurilor europene. 
"Tot ceea ce înseamnă politică de coeziune este în sarcina Ministerului Fondurilor Europene şi se negociază în 
cadrul Preşedinţiei României la Consiliului UE. Chiar săptămâna viitoare vom avea primul trialog pe o parte din 
pachetul legislativ care constituie de fapt baza reglementării modului în care facem absorbţia fondurilor 
europene. Sunt nişte obiective clare, strategice, pe care le vom urmări în context european, la care România se va 
plia şi, în urma dezbaterilor publice pe care le vom avea cu toţi actorii implicaţi, vom desena din 2021 care sunt 
priorităţile investiţionale ale României, repet, respectând obiectivele de la nivel european", a adăugat ea.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Constructorii de autostrăzi susţin că au cele mai mari probleme cu mecanismele birocratice 
Principalele probleme semnalate joi de către antreprenori ministrului interimar al Transporturilor, Rovana Plumb, 
şi ministrului Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, se referă la mecanismele birocratice care împiedică realizarea 
cu celeritate a lucrărilor contractate. 
Cei doi miniştri s-au întâlnit, joi, cu reprezentanţii celor mai importante companii de construcţii ce activează în 
domeniul infrastructurii rutiere, la sediul Ministerului Transporturilor. Rovana Plumb este şi ministru titular la 
Fonduri Europene, iar Eugen Teodorovici este şi ministrul interimar la Dezvoltare Regională. 
În ceea ce priveşte mecanismele birocratice, constructorii au precizat că cele mai des întâlnite cauze ale 
întârzierilor sunt: perioadele de timp lungi pentru emiterea autorizaţiilor de construire, lipsa culoarelor de 
expropriere la începerea lucrărilor şi litigiile ce apar în legătură cu exproprierile în timpul realizării lucrărilor), 
precum şi situaţiile generate de întârzierile înregistrate la decontarea lucrărilor realizate. 
„Autostrăzile cred că sunt printre cele mai discutate subiecte de către români. Şi din păcate nu într-un sens 
pozitiv. De aceea cred că dialogul cu dumneavoastră, cei care construiţi infrastructura ţării, este soluţia de a grăbi 
lucrurile, de a găsi împreună răspunsuri la problemele pe care le întâmpinaţi. Ca să avem un dialog constructiv şi 
eficient, vă cer ca în cazul oricărei soluţii pe care o găsim împreună, aşa cum noi - Ministerul Transporturilor şi 
companiile din subordinea noastră - ne vom îndeplini partea noastră, aşa şi dumneavoastră să vă să onoraţi 
partea ce vă revine. Totodată, nu vă ascund că, dacă se constată întârzieri din vina dumneavoastră nu vom ezita 
să reziliem contractele şi să activăm toate căile legale pentru recuperarea prejudiciului. Avem bani să dezvoltăm 
infrastructura, avem bani pentru autostrăzi, dar vrem lucrări de calitate. Cu cât construiţi mai mult şi mai repede 
cu atât vom avea şi un grad de absorbţie al fondurilor europene mai mare”, a declarat Rovana Plumb. 
Ministrul interimar al Transporturilor a cerut înfiinţarea de Comandamente permanente pentru monitorizarea 
proiectelor care contribuie la realizarea kilometrilor declaraţi. Din aceste Comandamente vor face parte: un 
reprezentant al Ministerul Transporturilor, din partea direcţiei ce se ocupa de fondurile europene; un 
reprezentant al Autorităţii de Management – Programul Operaţional Infrastructura Mare (POIM) din cadrul 
Ministerului Fondurilor Europene; un reprezentant al Companiei Naţionale de Administrare a Infrastructurii 
Rutiere. 
„Aceste persoane vor fi detaşate în teren. Nu vreau să mai găsim scuze, nici noi decidenţii, nici constructorii, 
proiectanţii sau alţi factori implicaţi în proiect”, a subliniat Plumb. 
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Ministrul Finanţelor a precizat că, dacă în alţi ani bugetul Ministerului Transporturilor a avut de suferit, anul 
acesta în proiectul de buget a fost stabilită o creştere semnificativă a fondurilor destinate MT. 
„Anul 2019 este anul investiţiilor. Avem bani, dar nu avem o infrastructură aşa cum ne-o dorim. De aceea vă 
invităm să ne fiţi parteneri în construcţia de autostrăzi. Astfel câştigă şi românii, câştigă şi firmele dumneavoastră. 
Când a fost elaborat Programul de Guvernare, în domeniul transporturilor, unul dintre obiective a fost 
dezvoltarea infrastructurii şi susţinerea firmelor de construcţii. Prin sumele alocate de la bugetul de stat şi 
fondurile europene, prin măsurile de stimulare a firmelor din acest domeniu am îndeplinit toate elementele 
necesare care ţin de acest guvern. Dacă dumneavoastră, în activitatea de zi cu zi, vă veţi confrunta cu o situaţie 
care să întârzie execuţia contractelor, am rugămintea să nu ezitaţi să ne comunicaţi, iar dacă acea problemă ţine 
de competenţa noastră, vom găsi o soluţie rapidă şi legală”, a Teodorovici. 
În finalul discuţiilor ministrul interimar al Transporturilor a propus celor prezenţi ca aceste întâlniri să aibă un 
caracter periodic. 
La întâlnirea de lucru au participat şi secretarul de stat Dragoş Titea, directorul general CNAIR - Narcis Neaga, 
conducerea direcţiilor de specialitate din cadrul MT şi MFE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul European a votat creșterea fondurilor UE post-2020! Un europarlamentar somează Guvernul să 
obțină același vot în Consiliul UE 
Europarlamentarul PNL Siegfried Mureșan a declarat, joi, că Parlamentul European a votat creșterea fondurilor UE 
post-2020 și a cerut Guvernului României să obțină același vot în Consiliul Uniunii Europene. 
„Plenul Parlamentului European a votat ieri poziția proprie privind modificările aduse fondurilor europene 
structurale și de investiții post-2020. Poziția Parlamentului cuprinde și solicitarea mea din avizul Comisiei pentru 
bugete de a crește fondurile de coeziune pentru perioada 2021 - 2027 cu 47,5 miliarde de euro, față de 
propunerea inițială a Comisiei Europene. Vorbim de o creștere de la 330,6 miliarde de euro, la 378,1 miliarde de 
euro. Asta înseamnă mai multe fonduri europene de absorbit pentru statele membre care au decalaj economic 
față de media UE, cum este și cazul României”, a declarat, potrivit unui comunicat de presă remis MEDIAFAX, 
eurodeputatul Siegfried Mureșan. 
Decizia privind modificările fondurilor structurale și de coeziune se ia în comun de Parlamentul European și 
Consiliul Uniunii Europene (UE) ținând cont de acordul politic stabilit în Consiliul European. 
”Cum președinția Consiliului UE este deținută în acest semestru de România, cer Guvernului Dăncilă să susțină și 
să obțină votul celorlalte guverne pentru această creștere de fonduri benefică pentru România. Totodată, poziția 
Parlamentului European cuprinde și o serie de modificări care ar duce la simplificarea absorbției de fonduri 
europene, precum și la o mai mare transparență a folosirii banilor europeni. Aștept de la Guvernul României să 
sprijine și aceste modificări votate de Parlamentul European. Oamenii așteaptă ca Uniunea Europeană să 
răspundă la toate provocările cu care ne confruntăm: crearea de locuri de muncă, creștere economică, securitate. 
Dar pentru aceasta este nevoie de o finanțare adecvată și de o cooperare strânsă între instituțiile UE și guvernele 
statelor membre. Este rolul Guvernului României, care deține președinția Consiliului UE în acest moment, să 
obțină consensul guvernelor pentru creșterea alocărilor financiare în viitorul Buget multianual al UE”, a conchis 
liberalul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BREXIT: Parlamentul de la Londra refuză amânarea ieşirii Marii Britanii din Uniunea Europeană 
Camera Comunelor a respins, joi seară, un proiect de lege care prevedea amânarea cu trei luni a ieşirii Marii 
Britanii din Uniunea Europeană, informează postul Sky News. 
Partidul Naţional Scoţian (SNP) propusese prelungirea cu trei luni a negocierilor dintre Londra şi Bruxelles pe tema 
ieşirii Marii Britanii din Uniunea Europeană (Brexit). 
Proiectul a fost respins de Camera Comunelor. Potrivit rezultatelor, 315 deputaţi s-au pronunţat împotriva 
iniţiativei, iar 93 au votat favorabil. 
Marea Britanie ar urma să iasă din Uniunea Europeană pe 29 martie, dar Guvernul Theresa May speră să obţină 
concesii suplimentare din partea Bruxellesului pentru a putea evita producerea unui Brexit fără acord. 
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Camera Comunelor a respins Acordul Brexit negociat de Theresa May cu Bruxellesul şi a votat o serie de 
amendamente. Problema este că noua formă a Acordului care ar fi aprobat de parlamentarii britanici trebuie 
prezentată şi Uniunii Europene, care a avertizat că proiectul de tratat nu va fi renegociat. 
Theresa May vrea renegocierea situaţiei frontierei nord-irlandeze. Acordul pe tema Brexit prevede un statut 
special pentru provincia britanică Irlanda de Nord, în scopul evitării introducerii controalelor la frontiera cu 
Irlanda, stat membru al Uniunii Europene. Prevederea este contestată de numeroşi parlamentari britanici. 
Garanţiile acordate Irlandei de Nord riscă să blocheze Marea Britanie în "serii de negocieri repetate" în următorii 
ani, se arată în raportul guvernamental de evaluare juridică. 
Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de 
circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al 
provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de 
numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de 
acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Angela Merkel, propusă pentru postul de preşedinte al Consiliului European 
Cancelarul Germaniei, Angela Merkel, ar fi cel mai bun candidat pentru funcţia de preşedinte al Consiliului 
European, consideră fostul premier italian Matteo Renzi, citat de cotidianul Financial Times. 
Când era premier al Italiei, Matteo Renzi a avut dispute cu Angela Merkel pe tema gestionării imigraţiei şi 
politicilor fiscale. Dar, într-o carte publicată joi - "O altă direcţie" -, politicianul italian consideră că Angela Merkel 
ar fi cel mai potrivit candidat pentru funcţia de preşedinte al Consiliului European sau pentru cea de Înalt 
reprezentant UE pentru Afaceri Externe. 
"Ar fi dezirabil ca un lider precum Angela Merkel să poată continua să îşi ofere serviciile Europei într-o altă 
funcţie. Merkel ar fi cu siguranţă o persoană potrivită pentru a coordona politica externă, dar şi pentru funcţia de 
preşedinte al Consiliului European", afirmă Matteo Renzi. 
În prezent, Donald Tusk este preşedintele Consiliului European, iar Federica Mogherini deţine postul de Înalt 
reprezentant UE pentru Afaceri Externe şi Politici de Securitate. 
Angela Merkel a renunţat la postul de preşedinte al partidului Uniunea Creştin-Democrată (CDU) şi nu va mai 
candida pentru un nou mandat de cancelar al Germaniei după expirarea celui actual, în 2021. 
Matteo Renzi, care a fost premier al Italiei în perioada februarie 2014-decembrie 2016, o critică pe Federica 
Mogherini, cetăţean italian, pe care a propus-o în 2014 pentru postul de Înalt reprezentant UE pentru Afaceri 
Externe. "Din păcate, impactul politicilor sale în materie de politică externă europeană a fost aproape zero în 
aproape toate dosarele importante. Îmi asum o parte din responsabilitate, am fost printre promotorii candidaturii 
Federicăi Mogherini. Vom vedea în 2019 dacă liderii europeni, ai căror predecesori au refuzat acum zece ani să îl 
numească pe Tony Blair în acel rol, vor avea mai mult curaj", a subliniat Renzi. 
(Sursa: Mediafax) 
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